

ИНСТИТУТ ВСЕОБЩЕЙ ИСТОРИИ РАН
ЦЕНТР ИНТЕЛЛЕКТУАЛЬНОЙ ИСТОРИИ
РОССИЙСКОЕ ОБЩЕСТВО
ИНТЕЛЛЕКТУАЛЬНОЙ ИСТОРИИ



INSTITUTE OF WORLD HISTORY
CENTRE FOR INTELLECTUAL HISTORY
RUSSIAN SOCIETY OF INTELLECTUAL HISTORY



ДИАЛОГ СО ВРЕМЕНЕМ

54

DIALOGUE WITH TIME

СОДЕРЖАНИЕ

| | |
|---|-----|
| Памяти Александра Ивановича Борозняка | 5 |
| <i>Память – идентичность – знание</i> | |
| <i>Л.П. Репина</i> | |
| Историческая память и национальная идентичность подходы и методы исследования..... | 8 |
| <i>М.Ф. Румянцева</i> | |
| Проблема коммеморации метанарратив – места памяти – ренарративизация | 16 |
| <i>И.Н. Ионов</i> | |
| Проблемы современной макроистории. Статья 2 Память, идентификация и предпосылочное знание мир англичан..... | 32 |
| <i>К.К. Султанов</i> | |
| “Человек вспоминающий” в литературе историческая память как регулятив национальной идентичности | 54 |
| <i>Национальные истории</i> | |
| <i>С.И. Маловичко</i> | |
| Национально-государственный нарратив в структуре национальной истории долгого Десятилетия..... | 83 |
| <i>В.В. Высокова</i> | |
| Mapping the Nation: Конструирование концепции национальной истории в британской традиции историописания в эпоху Просвещения... | 120 |
| <i>Б.Г. Доронин</i> | |
| Китай: Историческая память как основа национальной государственности (взгляд китайского историка)..... | 137 |
| <i>Память и советская идентичность</i> | |
| <i>А.В. Святославский</i> | |
| “Советский”: Реальность или симулякр? (о корреляции понятий “советский” / “русский” в аспекте культурной идентичности)..... | 150 |
| <i>С.Ю. Мальшева</i> | |
| Врезано в камень, врезано в память (вос)производство советской идентичности в пространствах смерти.... | 181 |
| <i>С.А. Еремеева</i> | |
| Память смертная. Что с ней случилось в (пост)советской России?..... | 207 |
| <i>Ф.В. Николаи</i> | |
| Память, нарратив и тактики самоидентификации ветеранов локальных конфликтов в России..... | 238 |
| <i>А.В. Корчинский</i> | |
| Диалектика военного мифа Егор Летов и (пост)советская политика памяти..... | 251 |

“Общее прошлое” и “битвы памяти”*О.В. Хаванова*

Чиновничество в монархии Габсбургов XVIII века
сочетания и конфликты идентичностей..... 266

Н.Ф. Шестакова

“Охота за прошлым”: историческая память Уэльса
на рубеже XVIII–XIX вв. и изобретение традиций и символов..... 291

О.В. Заиченко

“Германский миф”: немецкие интеллектуалы в поисках
“общего прошлого” и национальной идентичности..... 305

Н.В. Ростиславлева

Национальная идентичность немцев
в фокусе наследия Отто фон Бисмарка..... 336

А.А. Щелчков

Война за независимость в формировании боливийской идентичности.... 350

З.С. Чертина

Американская национальная идентичность и иммиграционные вызовы... 380

CONTENTS..... 397

CONTENTS

| | |
|--|-----|
| In Memory of Alexander Boroznyak (25.01.1933 – 21.12.2015)..... | 5 |
| <i>Memory – Identity – Knowledge</i> | |
| <i>Lorina Repina</i> | |
| Historical memory and national identity approaches and research methods..... | 8 |
| <i>Marina Rummyantseva</i> | |
| A Problem of commemoration metanarrative – places of memory– re-narration..... | 16 |
| <i>Igor Ionov</i> | |
| Problems of contemporary macrohistory. Article 2. Memory, identification and premised knowledge..... | 32 |
| <i>Kazbek Sultanov</i> | |
| “The man remembering” in literature historical memory as a regulator of national identity..... | 54 |
| <i>National histories</i> | |
| <i>Sergey Malovichko</i> | |
| The national-state narrative in the structure of various kinds of national history in the long nineteenth century..... | 83 |
| <i>Veronica Vysokova</i> | |
| Enlightenment and mapping the nation in the Great Britain. Forging the concept of national history in the British tradition of historical writing... .. | 120 |
| <i>Boris Doronin</i> | |
| China: Historical memory as the foundation of the national state (a view of a Chinese historian)..... | 137 |
| <i>Memory and the Soviet identity</i> | |
| <i>Alexey Svyatoslavsky</i> | |
| The concept of the “Soviet”: a real phenomenon or a simulacra? The problem of correlation “Soviet/Russian” in terms of cultural identity.... | 150 |
| <i>Svetlana Malysheva</i> | |
| Set in stone, set in memory (Re)production of the Soviet identity in the spaces of death..... | 181 |
| <i>Svetlana Eremeyeva</i> | |
| (Re)production of the Soviet identity in the spaces of death..... | 207 |
| <i>Feodor Nickolai</i> | |
| Memory, narration, and the tactics of self-identification of the veterans of local conflicts in Russia..... | 238 |
| <i>Anatoly Korchinsky</i> | |
| Dialectics of a war myth Yegor Letov and (post)Soviet politics of memory..... | 251 |

The “Shared Past” and “Battles of Memory”

Olga Khavanova

Bureaucracy in the eighteenth-century Habsburg Monarchy
constellations and juxtapositions of identities..... 266

Nadezhda Shestakova

"Hunt for the past": historical memory of Wales at a boundary
of the XVIII-XIX cc. and the invention of traditions and symbols..... 291

Olga Zaichenko

The German myth: German intellectuals
in search of the “shared past” and national identity..... 305

Natalia Rostislavleva

National identity of Germans in the focus of the legacy of Otto von Bismarck... 336

Andrey Schelchkov

The Independence War in the formation of the Bolivian identity..... 350

Zoya Chertina

American national identity and migration challenges..... 380

CONTENTS.....